
Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsen den 25 januari 2022

Sammanträdets plats och tid

Målarvägen 10 i Strömsund, klockan 8.15 – 15.15

Beslutande

Susanne Hansson (S), ordförande
Morgan Olsson (S) (via länk)
Rebecca Sjöstedt (S) (via länk)
Bertil Johansson (S) (via länk)
Gudrun Hansson (S) (via länk)
Sara Kjellsdotter (S) (via länk)
Kerstin Sjöberg (V) (via länk)
Kerstin Engkvist (C) (via länk)
Göran Espmark (C) (via länk)
Simon Högberg (M) (via länk)
Håkan Espmark (M) (via länk)
Veronica Berglund (SD) (via länk)
Göran Edman (RD) (via länk)
Marita Granqvist (C) (via länk) tjänstgörande ersättare
Roger Kristofersson (S) (via länk) tjänstgörande ersättare

Justerare

Kerstin Engkvist utses att justera protokollet paragraf 2-28. Protokollet justeras
elektroniskt.

Underskrifter

Susanne Hansson, ordförande

Lisa Lundgren, sekreterare

Kerstin Engkvist, justerare

Anslag/Bevis

Protokollet är justerat och kommunstyrelsen publicerar det på kommunens
webbplats under perioden måndag 31 januari 2022 till tisdag 22 februari 2022.
Protokollet förvaras på kommunkansliet i Strömsund.
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Övriga närvarande

Lisa Lundgren, sekreterare
Anneli Svensson, kommundirektör
Elisabeth Lindholm, framtids- och utvecklingsförvaltningen, § 4
Björn Amcoff, framtids- och utvecklingsförvaltningen, §§ 4, 7, 9-10
Camilla Hulkki, teknik- och serviceförvaltningen, § 5
Anna Backman Wikström, framtids- och utvecklingsförvaltningen, §§ 7, 9
Heidi Sundelin, framtids- och utvecklingsförvaltningen, § 7, 9
Anna Gillgren, framtids- och utvecklingsförvaltningen, § 10
Anette Bergqvist, kommunledningsförvaltningen, § 11
Ingela Sonidsson, kommunledningsförvaltningen, § 11
Carina Wiik, kommunledningsförvaltningen, § 11
Helen Löfgren-Larsson, teknik- och serviceförvaltningen, § 13
Richard Persson, teknik- och serviceförvaltningen, § 13
Gudrun Öjbrandt, vård- och socialförvaltningen, § 24
Karin Näsmark, socialnämnden, § 24
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Diarienummer KS.2022.20

§ 2 Ändringar i föredragningslistan

Ärende som läggs till:

 Initiativärende från Moderaterna - Gång- och cykelväg mellan
Ramselevägen och industriområdet

Kommunstyrelsens beslut

Föredragningslistan godkänns.
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Diarienummer KS.2022.21

§ 3 Kommunstyrelsens ordförande informerar

 15 december 2021, möte med Regionala kollektivtrafikmyndigheten, RKM,
angående upphandling av skolskjutsar i kommunen.

 15 december 2021, styrgruppsmöte angående eventuell uppstart av
Kommunförbund.

 16 december 2021, styrgrupp projekt STAD. Jobbar mot våldsbejakande
extremism.

 16 december 2021, möte med Swedbank om vikten av lokal närvaro i
kommunen. Information om pågående rekrytering av personal till kontoret i
Strömsund.

 10 januari 2022, covidrelaterade möten under december-januari vid 7
tillfällen.

 17 januari 2022, information om resultat av mätning av förekomst av
narkotiska ämnen i avloppsvattnet.

 17 januari 2022, styrgruppsmöte angående eventuell uppstart av
Kommunförbund.

 18 januari 2022, Sveriges kommuner och regioner, SKR, konferens om
kommunalt självstyre och demokrati.

 18 januari 2022, möte med Fjällsjö Framtid inför utvecklingsarbetet i Backe.
Växla upp de 250 000 kronor som kommunen bidragit med i Leaderprojekt
ska undersökas.

 18 januari 2022, möte med Servanet.

 19 januari 2022, arbetsgrupp för revidering av översiktsplanen. Förslag till
samrådsunderlag lyfts i kommunstyrelsens arbetsutskott 8 februari 2022.

 20 januari 2022, medlemssamråd med Kommuninvest – riskskatten.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen tar del av informationen.
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Diarienummer KS.2022.34

§ 4 Information från Resurscentrum

Björn Amcoff och Elisabeth Lindholm, framtids- och utvecklingsförvaltningen,
informerar om Resurscentrum.

Från och med januari 2022 byter Resurscentrum Integration namn till
Resurscentrum. Namnbytet härleds till att man jobbar med bredare frågor än
det som enbart berör integration och migration.

Resurscentrum arbetar med samhällsstöd av olika typer, bland annat via
flyktingmottagningen som byter namn till integrationsservice. Där jobbar man
med att samordna insatser för flyktingar med uppehållstillstånd som kommer
till kommunen.

Man arbetar även med arbetsmarknadsinsatser där verksamheter, såsom
arbetsmarknadsenheten och gymnasieskolan, stöttas upp när det gäller
arbete kring praktik och motivation för att komma ut i praktik eller arbete.

Avslutningsvis redovisar Elisabeth Lindholm om det brottsförebyggande
arbetet inom Resurscentrum som bland annat handlar om radikalisering
och våldsbejakande extemism, vilket också ingår i det brottsförebyggande
rådets ansvarsområde.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen tar del av informationen.
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Diarienummer KS.2022.33

§ 5 Information om covid-19

Camilla Hulkki, teknik- och serviceförvaltningen, informerar om nuläget utifrån
pågående pandemi.

Internationellt

Smittspridningen är fortsatt hög. Antalet avlidna ökar men inte i samma
utsträckning som tidigare.

Nationellt

Det är en ökad smittspridning i Sverige där 34 procent är positiva av de
provtagna. Antalet inlagda personer med bekräftad covid på sjukhus ökar
men inte lika snabbt som smittspridningen.

Det är ansträngt läge i många samhällsviktiga verksamheter. Framförallt är
det sjukfrånvaron som är orsaken.

Pandemilagen förlängs till 31 maj 2022.

Regionalt

Rekordhög ökning av spridning inom regionen, högst i landet just nu. Åre,
Härjedalen och Krokom toppar bland kommunerna.

Samtliga kommuner rapporterar betydande påverkan. Det är svårt att
bemanna på grund av hög frånvaro. Främst är det vård- och omsorg samt
skolan som är hårt drabbade.

Flera skolor och förskolor är stängda och man har distansundervisning på
flera skolor.

Lokalt

Fortsatt snabbt ökande smittspridning även lokalt. Personal inom flera
förvaltningar som är smittade, har symptom eller sitter i hemkarantän som
väntar på provsvar.

Hög sjukfrånvaro generellt och särskilt kännbart inom vård- och omsorg
samt delar av skolans verksamhet.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen tar del av informationen.
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Diarienummer KS.2021.434

§ 6 Delårsrapport Jämtlands räddningstjänstförbund januari-
augusti 2021

Jämtlands räddningstjänstförbund har upprättat delårsrapport för 2021.
Resultatet per den 31 augusti 2021 uppgår till cirka 800 000 kronor och
årsprognosen visar att förbundet kommer att uppnå ekonomisk balans år 2021.

Underlag till beslut

AU § 6/2022
Tjänsteskrivelse
Protokollsutdrag Jämtlands räddningstjänstförbund 17 september 2021 § 32
Delårsrapport januari-augusti 2021
Utlåtande över delårsrapport 2021

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Delårsrapport januari-augusti 2021 för Jämtlands räddningstjänstförbund
godkänns.
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Diarienummer HJALM.2021.579

§ 7 Avstängning av elev

Rektor Heidi Sundelin har beslutat om omedelbar avstängning av två elever från
all undervisning vid Hjalmar Strömerskolan enligt skollagen kapitel 5 § 17 punkt
4 (Avstängning i de frivilliga skolformerna, SFS 2010:800). Båda händelserna är
polisanmälda.

Den första avstängningen omfattar tiden 16 december 2021 till 21 december
2021. Den andra avstängningen 20 december 2021 till 21 december 2021. De
båda händelserna har inget samröre med varandra.

Beslut angående omedelbar avstängning ska prövas av kommunstyrelsen.

Underlag till beslut

AU § 7/2021
Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen fastställer avstängningen av elev nummer ett vid Hjalmar
Strömerskolan för perioden 16 december 2021 till 21 december 2021.

2. Kommunstyrelsen fastställer avstängningen av elev nummer två vid Hjalmar
Strömerskolan för perioden 20 december 2021 till 21 december 2021.

Beslut skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer HJALM.2021.547

§ 8 Ansökan om anordnande av vindkraftsteknikerutbildning

Strömsunds kommun har sedan 2007 genomfört en eftergymnasial utbildning
för vindkraftstekniker.

2018 beviljade Myndigheten för yrkeshögskolan Strömsunds kommun fem
utbildningsomgångar. De två avslutade utbildningsomgångarna 2019 och 2020
resulterade i totalt 20 examinerade vindkrafttekniker. Inom den
utbildningsomgång som examineras i december 2021 är antalet studerande 26
stycken och därefter återstår ytterligare två beviljade utbildningsomgångar.

Ansökningstiden för framtida utbildningsomgångar öppnar den 12 april 2022
och stänger den 14 juni 2022. Inom den perioden finns en ny möjlighet att
lämna in en ansökan för ytterligare utbildningsomgångar med intag från hösten
2023 och framåt.

Underlag till beslut

AU § 8/2022
Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Strömsunds kommun ansöker hos Myndigheten för yrkeshögskolan om att få
genomföra Vindkraftsteknikerutbildning med vardera 35 platser vid intag 2023
och 2024.

Beslut skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen
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Diarienummer HJALM.2021.548

§ 9 Kvalitetsarbete läsåret 2020 /2021 – gymnasieskolan och
vuxenutbildningen inom Framtids- och utvecklingsförvaltningen

Kvalitetsredovisningarna för gymnasieskolan, vuxenutbildningen och
förvaltningsnivån visar verksamhetens kvalitetsarbete. Arbetet utgår från
skollag, läroplan och kommunstyrelsens mål med utgångspunkt i
kommunfullmäktiges prioriterade mål.

Skollagens krav på systematiskt kvalitetsarbete innebär att huvudmän och
skolenheter systematiskt och kontinuerligt ska följa upp verksamheten,
analysera resultaten i förhållande till de nationella målen och utifrån det
planera och utveckla utbildningen.

Underlag till beslut

AU § 9/2021
Tjänsteskrivelse
Kvalitetsredovisning Hjalmar Strömerskolan 20/21, Gymnasieskola

Kvalitetsredovisning Hjalmar Strömerskolan 20/21, Vuxenutbildning

Kvalitetsredovisning Framtids- och utvecklingsförvaltningen 20/21,
Gymnasieskola

Kvalitetsredovisning Framtids- och utvecklingsförvaltningen 20/21,
Vuxenutbildning

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen har tagit del av kvalitetsredovisningen.

2. Kommunstyrelsen uppdrar till skolchefen att i nästa års kvalitetsredovisning
beskriva vilka resultat de redovisade åtgärderna gett.

Beslut skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen
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Diarienummer KS.2022.8

§ 10 Revidering av turismstrategi för Strömsunds kommun

Turismstrategi för Strömsunds kommun antogs i kommunfullmäktige 13 juni
2018 § 39. Framtids- och utvecklingsförvaltningen har arbetat fram ett förslag
till aktualisering av turismstrategin.

Strategin ska vara ett politiskt styrdokument i syfte att arbeta fram ett
gemensamt förhållningssätt genom hela Strömsunds kommuns organisation där
företag möter en enhetlig bild av hur uppkomna frågor ifrån besöksnäringen
skall hanteras. Syftet är vidare att synliggöra vilka områden som är särskilt
prioriterade för att möta upp mot besöksnäringens behov.

Enligt beslut från kommunstyrelsen 27 november 2018 § 214 angående
kommunens reviderade riktlinjer för styrande dokument, ska strategier
fastställas av kommunstyrelsen.

Underlag till beslut

AU § 10/2021
Tjänsteskrivelse
Turismstrategi för Strömsunds kommun

Yrkande

*Morgan Olsson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med en redaktionell
ändring av innehållsförteckningen, att alla underrubriker läggs till under
fokusområden.

Kommunstyrelsens beslut

Turismstrategin för Strömsunds kommun antas med redaktionella ändringar
enligt yrkande. Bilaga.

Beslut skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen
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Bakgrund  
Kommunstyrelsen tillsatte 21 november 2016 en parlamentarisk arbetsgrupp 
för framtagande av turismstrategi för Strömsunds kommun. Strategin ska vara 
ett politiskt styrdokument i syfte att arbeta fram ett gemensamt förhållnings-
sätt genom hela Strömsunds kommuns organisation där företag möter en en-
hetlig bild av hur uppkomna frågor ifrån besöksnäringen skall hanteras. Syftet 
är vidare att synliggöra vilka områden som är särskilt prioriterade för att möta 
upp mot besöksnäringens behov. 

Arbetsgruppen har under 2017 arbetat med att ta fram strategin. Besöksnä-
ringen har varit med i arbetet genom möten på olika platser i kommunen och 
man har även haft möjlighet att lämna synpunkter genom hemsidan. 

Strategin aktualiserades 2022. 

Vision 
Det ska vara enkelt att vara turistföretagare i Strömsunds kommun. 

Kommunen och företagen ska tillsammans skapa en hållbar tillväxt med fokus 
på naturbaserade upplevelser. 

Syfte 
Att arbeta fram ett gemensamt förhållningssätt genom hela Strömsunds kom-
muns organisation där företag möter en enhetlig bild av hur uppkomna frågor 
ifrån näringslivet skall hanteras. Syftet är vidare att synliggöra vilka områden 
som är särskilt prioriterade för att möte upp mot besöksnäringens behov. 

Besöksnäringen i kommunen 
Den präglas idag av små livsstilsföretag. Ofta arbetar man med annat delar av 
året och har turismen som en del av företagets intäkter.  

Näringen har låg lönsamhet vilket gör att det är stora problem med investe-
ringar och reinvesteringar. Låg lönsamhet är vanligt i hela branschen så det är 
inte något specifikt för Strömsunds kommun. 

Kommunen har idag några utpräglade reseanledningar vilka de största och vik-
tigaste är Vildmarksvägen, Strömsunds camping och skoterturism (framförallt i 
Frostviksfjällen). Strömsunds camping är kommunens största boendeanläggning 
med 28 000 gästnätter per år. 

Reseanledning eller resmål är en ort, destination, aktivitet eller liknande som 
gör att man väljer att lägga en resa dit. Besöksmål är de platser man besöker på 
resmålet. 
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Längs Vildmarksvägen i Strömsunds kommun finns idag tre helt unika naturplat-
ser och besöksmål: 

- Hällingsåfallet 
- Bjurälven 
- Korallgrottan 

Olika typer av turismverksamhet finns i alla delar av kommunen. Det område 
som har flest turistföretag är Frostviken. 

Hela kommunen har potential att utveckla sin besöksnäring. Frostviken är det 
område som har den absolut största potentialen att växa och utveckla sitt om-
råde. 

Turismen i Strömsunds kommun omsatte 191 miljoner kronor under 2020, vil-
ket är en minskning med 38 miljoner jämfört med 2019, vilket i stor del beror 
på pandemin. 102 årssysselsättningar skapas av turismen i kommunen, de 
flesta inom fältet logi och restaurang. 

Cirka 125 företag försörjer sig helt eller delvis via besöksnäringen. 

”Turistkronan” är en metod för att redovisa hur den turistiska konsumtionen 
fördelas. Nedan finns denna fördelning för Strömsunds kommun. 
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Metod 
Strömsunds kommun är unik som alla andra kommuner. Verktyg och åtgärder 
för att ge förutsättningar till ett växande näringsliv låter sig inte kopieras från 
ett område eller kommun till ett annat. Att göra utblickar för att se områden 
med samma utmaningar och strukturer kan däremot vara både lärorikt och i 
framtiden bära frukt. Vi kan se att vår omvärld förändras fort. Förutsättning-
arna, möjligheterna och utmaningarna inom näringslivet förändras i lika hög 
takt. Följden av detta är att företagens behov kan se olika ut från tid till annan. 
Detta kräver att det offentliga, skola, kommunala förvaltningar och andra me-
daktörer följer utvecklingen. Klarar vi av att på kort tid fånga upp näringslivets 
behov har vi lättare att anpassa vår service och rådgivning så att den är både 
kostnadseffektiv och ger bästa möjliga resultat.  

Ovanstående är än viktigare när resurserna är begränsade för sådan verksam-
het som inte är direkt lagstadgad. Att hela tiden befinna sig nära medborgaren, 
företagaren, ideella verksamheter genom aktiv dialog är en förutsättning för att 
lyckas. 

Fokusområden 

Kommunförvaltning 
Ett företag kommer i kontakt med kommunens olika förvaltningar i sin dagliga 
verksamhet i alltifrån renhållnings-, tillstånds-, plan-, till verksamhetsutveckl-
ingsärenden. Det finns många vägar in till kommunen beroende på vad de olika 
frågeställningarna handlar om. Gemensamt skall det vara ett mottagande präg-
lat av professionalism och service. Frågor som berör flera olika förvaltningar i 
kommunen skall samordnas för att underlätta handläggningen och kommuni-
kationen ut till företagen. 

Kommunen skall verka för att myndighetsutövning sker på ett sätt som präglas 
av effektivitet, service och professionalism. Företag skall känna sig väl mottagna 
och få löpande information i handläggningsprocesserna.  

Information / turistinformationer 
En av de viktigaste uppgifterna för Strömsunds turism är att samordna och ge 
en bra information till våra gäster. Detta är speciellt viktigt för små näringsid-
kare som har svårt att skapa en egen plattform för att nå gäster. Idag sker 
mycket av marknadsföring genom sociala medier och hemsidor. Strömsund Tur-
ism ska genom sin hemsida ge möjlighet till näringsidkare att nå ut med sina fö-
retag och aktiviteter. 

Fysiska turistinformationer är under en stor omvandling till att övergå till digi-
tala lösningar. I dag finns ett 25-tal så kallade ”Infopoints” spridda i hela kom-
munen utöver turistinformationerna i Strömsund och Gäddede. 
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Investeringar 
Tillgång till kapital för investeringar är ett problem i alla branscher. Besöksnä-
ringen i Strömsund är inget undantag. Små företag med låg lönsamhet gör att 
investeringar är ett stort problem. En viktig uppgift för Strömsunds näringsliv 
och utveckling är att hjälpa företagen att hitta lösningar för att få tillgång till ka-
pital. 

En viktig del i det arbetet är de möjligheter som finns inom till exempel lands-
bygdsprogram, Leader och regionens företagsstöd. Eftersom besöksnäringen är 
utpekat som en basnäring i Regionala utvecklingsstrategin, RUS, så går en stor 
del av de medel som finns till just besöksnäringen. Viktigt är att Strömsunds nä-
ringsliv och utveckling har en tät dialog med de olika instanser som tillhanda-
håller stöd. 

Kommunen ska också verka för att presumtiva externa exploatörer ska ges för-
utsättningar för nya investeringar i kommunen. 

Projekt 
Samarbete inom länet eller mellan kommuner och olika turismföretag är 
mycket vanligt och också nödvändigt för att man ska kunna utveckla ett område 
eller destination. 

Ofta sker det här samarbetet genom olika projekt där en del av finansieringen 
kommer från offentliga medel. Det viktiga i dessa projekt är att dom är väl för-
ankrade hos näringen för att man ska få ett engagemang hos de deltagande fö-
retagen.  

Om initiativ kommer från företag eller vissa områden så ska Strömsunds Nä-
ringsliv och utveckling vara behjälplig med att hitta möjligheter för till exempel 
finansiering eller samarbetspartners. Strömsunds kommun har mycket små 
möjligheter att vara delaktig i finansiering. 

Destinationsbolag och intresseorganisationer 
Strömsunds kommun skall vara aktiv i de intresseorganisationer som näringen 
anser viktiga. Viktig samarbetspartner är Jämtland Härjedalen Turism, JHT. JHT 
är en tillgång gällande kunskapsspridning och utbildningar, statistik, omvärldsa-
nalyser med mera som via enheten Strömsunds näringsliv och utveckling gyn-
nar kommunens turismföretagare.  

Strategi och styrdokument 
Kriterierna för att fördela offentliga utvecklingsmedel, nationellt och ifrån Euro-
peiska unionen, EU, fastställs i olika styrdokument eller strategier. Ofta är dessa 
regionalt anpassade och remisser går ut vid upprättande eller uppdateringar. 
Det är viktigt att de intressen som finns hos företagen i kommunen bevakas i 



Turismstrategi för Strömsunds kommun  
  

 

 
 

6 

dessa processer. Strömsunds näringsliv och utveckling och kommunen skall till-
sammans med företag vara behjälpliga att ta fram relevant information och uti-
från enheten Strömsunds näringsliv och utvecklings uppdrag skicka in remissvar 
och bevaka möjligheterna till att nyttja offentliga utvecklingsmedel. 

Kompetens 
Företag efterfrågar ibland intern kompetensutveckling för att kunna vidareut-
veckla sina verksamheter. Kommunen skall jobba aktivt genom Strömsunds nä-
ringsliv och utveckling, Strömsund Turism, JHT samt övriga relevanta aktörer för 
att stötta företagens behov av rekryteringar och kompetensutveckling.   

Infrastruktur 
En fungerande infrastruktur är mycket viktig för allt näringsliv i Strömsunds 
kommun. För besöksnäringen är den ofta helt avgörande. Ett fungerande väg-
nät, en tillgänglig kollektivtrafik, tillgång till tåg och flyg är något som måste 
fungera för att besöksnäringen skall ha en chans att utvecklas. 

Inte sällan blir infrastrukturfrågor stora och av strategisk natur och hamnar då 
ofta på den politiska ledningens bord. Den politiska ledningen måste och skall 
därför hela tiden vara uppdaterade och engagerade gällande Region- och riks-
politik så att kommunens infrastruktur prioriteras av berörda instanser.  

Det är viktigt för besöksnäringen i Strömsund att Inlandsbanan får möjlighet att 
utvecklas och utöka sin trafik. 

Gastronomi 
En viktig del i framtidens turismnäring och möjligheten att locka nya gäster är 
mat och matkultur. Strömsund har en mycket stor möjlighet att utveckla den 
lokala gastronomin och utbudet av lokala råvaror. Arbetet på alla nivåer både 
lokalt och på riksplanet för att behålla en levande landsbygds är oerhört viktigt. 
Här har kommunen en viktig roll att politiskt arbeta för att underlätta för våra 
lokala lantbrukare och mathantverkare. Samt vara behjälpliga så långt det är 
möjligt att lokala råvaror når ut till våra restauranger via exempelvis regionala 
projekt. 

Tätortsutveckling 
Att utveckla handeln och centrummiljön i Strömsunds tätorter är viktigt för att 
kunna locka besökare att stanna en längre tid och på så vis konsumera mer i 
kommunen. Ett samarbete med lokala näringsidkare, hembygdsföreningar, 
myndigheter och kommunen för att skapa en miljö som lockar besökare att 
göra ett stopp i Strömsund skall stärkas. 
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Fiske 
Strömsunds kommun har stora möjligheter att utveckla sitt fiske och göra det 
till en stark kommersiell produkt. Samarbetet med fiskeföretag, fiskeområden, 
kommunen och länsstyrelse skall stärkas för att ge möjlighet att fisketurismen 
utvecklas på ett hållbart sätt.  

Skoter 
Kommunen skall vara delaktig i arbetet med fortsatt hållbar utveckling av sko-
terturismen tillsammans med andra aktörer. Ett prioriterat område är Frostvi-
ken gällande skoterturism, turism som fungerar i längden, med hänsyn taget till 
natur, miljö, markägare och övriga intressenter. 

Evenemang och kultur 
En satsning på fler möten och evenemang till kommunen bidrar genom turiste-
konomiska intäkter till kommunen som utökar underlaget för bland annat kol-
lektivtrafik, restauranger, besöksmål och aktiviteter. Det bidrar till fler arbets-
tillfällen och tillväxt. 

Vildmarksvägen 
Turisterna som färdas på Vildmarksvägen tillför turismnäringen på olika sätt då 
de övernattar, shoppar, tankar, går ut och äter. Detta ska tas tillvara på och 
fortsätta att utvecklas så långt det är möjligt i nära samarbete med besöksnä-
ringen, handeln på båda sidor länsgränsen samt Vilhelmina kommun, länsstyrel-
sen och rennäringen. 

Mark för turistiskt byggande 
En viktig del för att turismnäringen skall växa är tillgång till turistiskt boende. 
Detta kan ske både genom privata fritidshus och genom exploatörer som byg-
ger kommersiellt boende.  

Kommunen skall aktivt arbeta med att ta fram planer för att möjliggöra byg-
gande av bostäder och fritidshus. Prioriterat område är Stora Blåsjön och Jorm-
vattnet. 



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.4

§ 11 Mål för bemanningsenheten

På kommunfullmäktiges sammanträde den 18 februari 2021 § 8 beslutades,
enligt svar till den revisionsrapport som upprättades i samband med
kommunrevisorernas granskning av bemanningsenheten i oktober 2020, att en
plan med mål gällande kvalitet, produktivitet samt ekonomi och samordning för
verksamheten ska tas fram.

Kommunledningsförvaltningen har upprättat ett förslag till mål för
bemanningsenheten.

Underlag till beslut

AU § 11/2021
Tjänsteskrivelse
Mål för bemanningsenheten 2022

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Mål för bemanningsenheten fastställs enligt upprättat förslag. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen



STRÖMSUNDS KOMMUN 
Mål 2022        1 (2) 
       
Nämnd: Kommunstyrelsen 

 
Kommunledningsförvaltningen, bemanningsenheten 

 
 

Kvalitetsmål 2022 
 

Effektmål 2022 
 

Indikator  
Rapporteras 
till KS: ja/nej 

Utbildade vikarier 
Vikarier som anställs via bemanningsenheten ska till störst 
del vara utbildade inom området. 
 

75 procent av vikarier som anlitas via beman-
ningsenheten ska ha relevant utbildning inom 
området. För outbildade ska en individuell intro-
duktions- och utbildningsplan planeras tillsam-
mans med verksamheterna. 

Egen mätning Ja 

Beställningsorsaker 
Beställningar av arbetspass till bemanningsenheten ska gälla 
frånvaro av kortare karaktär, det vill säga vikariat under 14 
dagar. Vakanser, längre sjukskrivningar och annan längre pla-
nerad frånvaro ska planeras av verksamhetschef.  

Beställningar till bemanningsenheten ska ha ka-
raktären av kortare frånvaro samt bokningar av 
tillgängliga arbetspass för medarbetare som har 
önskad sysselsättningsgrad.   
 

Egen mätning Ja 

 
Produktivitetsmål 2022 

 
Effektmål 2022 

 
Indikator 
  

Rapporteras 
till KS: ja/nej 

Antalet tillsatta pass 
Bemanningsenheten tillsätter vikarier på arbetspass som be-
ställs av verksamheterna. För detta används digitala system 
som är att lämpade för verksamheten.  

95 procent av beställda pass ska tillsättas med vi-
karie via bemanningsenheten 

 

Egen mätning Ja 

Samordning  
Bemanningsenhetens verksamhet ska vara ett stöd för chefer 
i rekrytering av vikarier vid kortare frånvaro inom kommunals 
avtalsområde. Uppdraget gäller för verksamheter inom vård, 
omsorg samt förskola.  

Undersöka om fler verksamheter inom kommu-
nals avtalsområde ska inrymmas i bemannings-
enheten.  
 

Bemanningschef 
får i uppdrag att 
kontakta övriga 
förvaltningar och 
avdelningar. 

Nej 
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Kundnöjdhet 
Utvärdering och uppföljning av bemanningsenhetens verk-
samhet sker kontinuerligt i samverkan med beställande en-
heter.  

Resultat och förbättringsåtgärder följs upp och 
beslutas av verksamheterna. För vård och om-
sorg görs detta efter sommaren, där resultat och 
förbättringsåtgärder redovisas i en samanställd 
rapport. Inför sommaren följs rapporten från fö-
regående sommar upp och förändringar görs vid 
behov. Förskolans verksamhet följs upp under 
höst och vårtermin. 

Bemanningsche-
fen har uppdra-
get.  

Nej 

 



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.36

§ 12 Bidrag till drift av samlingslokaler

Eftersom den pågående pandemin fortsatt under 2021 har kommunens
föreningar fortsatt haft svårt att ha publika aktiviteter i sina samlingslokaler på
grund av gällande restriktioner.

Då driftbidraget baseras på bland annat evenemangsbesökare skulle det, utifrån
gällande restriktioner, innebära ett kraftigt minskat stöd till berörda föreningar.

Med hänsyn till ovanstående föreslås kommunstyrelsen besluta att budgeterat
belopp för driftbidrag till samlingslokaler delas ut utifrån föregående års
fördelning.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Budgeterat belopp för driftbidrag till samlingslokaler delas ut utifrån föregående
års fördelning.

Beslut skickas till

Teknik- och serviceförvaltningen

Kommunledningsförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer TSF.2021.584

§ 13 Remiss - Promemoria - En förbättrad förpackningsinsamling

Miljödepartementet har på uppdrag av regeringen tagit fram en promemoria
för en förbättrad förpackningsinsamling som är ute på remiss till den 7 februari
2022. Z-renhållare i Jämtlands län har gemensamt tagit fram ett remissyttrande.

Regeringens utredning föreslår att kommunerna ska ta över ansvaret för
förpackningsinsamlingen från hushåll och verksamheter vars avfallshantering är
samlokaliserad med hushåll. Vidare föreslås att det ekonomiska ansvaret ska
ligga kvar hos producenterna.

Senast den 1 januari 2026 ska kommunerna ha ett insamlingssystem på plats för
hushåll och samlokaliserade verksamheter. Krav på insamling av utsorterade
förpackningar på allmänna platser föreslås gälla från och med juli 2026.

Underlag till beslut

AU § 12/2021
Tjänsteskrivelse
Promemoria - En förbättrad förpackningsinsamling
Remissyttrande

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Avge det kommungemensamma remissyttrandet angående promemorian - En
förbättrad förpackningsinsamling. Bilaga.

Beslut skickas till

Regeringskansliet, miljödepartementet



 

 
 
 
 
 

 

Yttrande -Remiss- Promemorian En förbättrad förpackningsinsamling 
Remissinstansens diarienummer: M2021/02118  

 

Miljödepartementet har på uppdrag av regeringen tagit fram en promemoria för en förbättrad 

förpackningsinsamling som är ute på remiss till den 7 februari.  

 

Sedan tidigare har regeringen slagit fast att det ska vara fastighetsnära insamling. I 

promemorian föreslås att det ska gälla förpackningar av papp, plast, glas och metall. Vidare 

föreslår promemorian att kommunerna ska ta över ansvaret för insamlingen av förpackningar 

från hushåll, men att det ekonomiska ansvaret ska ligga kvar hos producenterna. 

 

Synpunkter 
Innebörden av förslaget är bra, och till viss del står vi bakom det.  Men det finns goda skäl att 

förtydliga, lägga till och ändra på vissa saker, för även om idéen är god så måste förslaget 

vara genomförbart i verkligheten. Idag har vi i kommunerna behovsanpassad tömning av 

restavfall vilket gör att det finns ett incitament att sortera. Förslaget innebär en ökad 

servicenivå men kunderna kommer inte att kunna påverka sin renhållningsavgift. 

 

• Införandetiden är för kort för bostadsnära insamling, Många flerfamiljshus i Jämtland 

län saknar idag kärlinsamling av förpackningar. Det är svårt att få till utrymmen för 

insamling. Många enbostadshus ligger idag vid vägar som inte eller knappt är farbara 

för sopbil. Det krävs ett stort arbete att hitta lämplig placering för förpackningskärlen.  

Förslagsvis kan ansvaret övergå till kommunerna tidigast 2025 (med befintlig 

struktur), med möjlighet att förbättra insamlingssystemet under 7 år innan 

sorteringskrav ska klaras. 

 

• Säkerställa ersättningsnivåer, tydliggöra vilka kostnader som ska täckas av 

producenterna, arbetstid, administration etc.  

 

• Slopat krav på fastighetsnära insamling. Låt kommunen själv bestämma lämpligaste 

insamling. Förslaget är inte anpassat efter de förhållande som råder i stor del av våra 

kommuner, landsbygd med gles bebyggelse, det måste finnas en flexibilitet i förslaget 

där det finns möjlighet för lokala anpassningar, valfrihet och dispens. Det är bättre att 

sätta sorteringskrav med tydliga mål istället för krav på system.  

 

Vi har i länet en stor mängd vägar som inte är farbar för sopbil. Där behöver kunden 

dra sitt kärl till en väg som är farbar. Med fler antal kärl ökar den hanteringen för 

kunden. Det behöver Naturvårdsverket ta hänsyn till när föreskrifter tas fram. 

Förslag på andra lösningar: 

 

➢ Kommunerna har föreskriftsrätt för insamlingssystem. Det ska åligga 

kommunerna att i föreskrifterna bestämma var olika fraktioner samlas in.  

  

➢ Öppna upp för dispensmöjligheter. Vi tolkar förslaget som att det är tvingande 

med fastighetsnära insamling av pappers- och plastförpackningar, glas och 

metall.  
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Vi ställer oss tveksamma till att det ska vara tvingande att samla in glas och 

metall fastighetsnära då det är så pass små fraktioner.  Dispensklausul måste 

finnas där man kan göra undantag för vissa fraktioner. Att köra små fraktioner 

ger negativ klimatpåverkan. Hämta glas fastighetsnära där det finns behov, tex 

i centrala Åre, men inte på alla avlägsna platser i kommunerna där dagens 

insamlingssystem fungerar bra. I Åre kommun samlades det in 87,8 kg glas per 

invånare 2019 enligt FTI, jämfört med 22,1 kg glas per invånare i Sverige. 

 

• Konkurrensutsätta insamlingssystemet. Förslaget som det är nu pekar i praktiken mot 

två möjliga insamlingssystem:  

1. Fyrfackskärl med tömning av baklastare. Nackdelar med denna är att det finns 

endast en leverantör av fyrfackskärl, som dessutom har patent. Dessutom är det 

patent på det skåp som krävs på bilarna för tömning. Konkurrensen är därmed 

obefintlig. Vidare kräver den här lösningen tömning bak på en bil, vilket är ytterst 

tveksamt ur arbetsmiljösynpunkt. Baklastare kräver att man måste kliva ur och 

manuellt haka på kärlet vilket är en större risk för påkörning, belastningsskador 

och halkrisk än sidlastare.  Kommunerna i Jämtland har medvetet bytt till 

sidolastare för att förbättra arbetsmiljön för insamlingen.  

 

För våra kommuner innebär en fyrfackslösning tätare turer och mer utsläpp från 

transporterna. Möjligheten till fossilfritt bränsle är ytterst begränsat på många håll. 

Vi har i våra kommuner många långa turer över 30 mil, där lastkapaciteten inte 

räcker till. Det medför att rutterna måste kortas, men öka i antal. Jämtland med 

sina åtta kommuner motsvarar i storlek drygt fyra gånger Skånes yta. Antalet 

invånare i Jämtland är mindre än en tiondel av antalet invånare i Skåne.   

 

Även om kostnaden för insamling ligger på producenterna, så kommer den totala 

kostnaden för avfallshanteringen att öka eftersom transporter av restavfallet 

kommer att få sämre täckningsgrad.   

 

2. Optisk sortering med undantag för glas. Det krävs antingen långa transporter till 

södra Sverige för att hantera avfallet eller en stor investering för att bygga en 

optisk sorteringsanläggning lokalt, där mängden avfall troligtvis är för låg. 

Dessutom kräver optisk sortering att avfallet läggs i plastpåsar, vilket vi starkt 

emotsätter oss då Sverige aktivt jobbar för att minska plasten i samhället.  

 

Det finns andra lösningar som skulle ge en tillräckligt god effekt av utsorteringsgrad. 

Till exempel tätare publika insamlingsplatser, fastighetsnära insamling med 

tvåfacksbil av pappers- och plastförpackningar eller en kombination av dessa. 

 

• En annan definitionsgrund för klassning av kommunerna. Förslaget klassar 

kommunerna enligt SKRs kommungruppsindelning.  Vi ifrågasätter om den 

indelningen är lämplig att använda i detta sammanhang då man inte tar hänsyn till 

transportavstånd och yta.  

 

Östersund som stad kan betraktas som större stad, men det är stora ytor med glesbygd 

utanför staden.  
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Krokom må ha pendling i gränsområdet till Östersund, men även där är det stora ytor 

av kommunen med glesbygd. Det finns körturer på drygt 30 mil idag. 

 

Även turistkommunerna i länet har mycket glesbygd med långa avstånd. Vi är oroliga 

om ersättningsnivåerna kommer att ta hänsyn till det. Det är väldigt olika 

förutsättningar för olika turistkommuner, om det är sommarturism eller vinterturism. 

 

Större hänsyn skulle tas till kommunens yta och bebyggelse. Till exempel skulle man 

kunna utgå från SCBs statistik och räkna på lägenheter i tätort, villor i tätort och på 

landsbygd och korrelera det mot ytan på kommunen.   

 

• Omlastning där det är logistiskt möjligt. I förslaget står det att omlastning ska finnas 

en per kommun, men det skulle vara bättre att ha det där det är logistiskt lämpligt. Det 

är inget självändamål att ha en per kommun.  

  

Vi vill ha valfrihet, för att kunna lägga pengarna där det ger mest effekt för att minska 

avfallet.  

 

 

Kommunerna i Jämtland Härjedalens län 

Bräcke  Berg  Strömsund 

Ragunda  Härjedalen  Åre 

Vatten och miljöresurs Östersund 

 

   

 

 

 

https://www.bracke.se/


Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.586

§ 14 Remiss - Skattelättnad för arbetsresor - ett enklare och
färdmedelsneutralt regelverk

Regeringskansliets finansdepartement har skickat ut en remiss angående
Skattelättnader för arbetsresor - ett enklare och färdmedelsneutralt regelverk.

Strömsunds kommun har upprättat ett remissvar som expedierades efter
arbetsutskottets beslut den 11 januari 2022 § 13.

Underlag till beslut

AU § 13/2021
Tjänsteskrivelse
Promemoria - Skattelättnad för arbetsresor
Remissvar

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta att ställa sig bakom
arbetsutskottets remissvar till Regeringskansliet.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen ställer sig bakom arbetsutskottets remissvar till
Regeringskansliet.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer TSF.2022.18

§ 15 Remiss - Program för räddningstjänst och sanering vid
kärnteknisk olycka i Jämtlands län

Länsstyrelsen Jämtlands län har skickat ut en remiss angående program för
räddningstjänst och sanering vid kärnteknisk olycka i Jämtlands län.

Enligt 4 kap. 6 § lag om skydd mot olyckor, LSO, och 4 kap. 15 § förordning om
skydd mot olyckor, FSO, är länsstyrelsen ansvarig för räddningstjänsten vid
utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk anläggning. Enligt 4 kap. 21 §
FSO ska länsstyrelsen låta berörda myndigheter, kommuner och regioner få
möjlighet att yttra sig kring programmet innan det antas.

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta att med anledning av den korta
remisstiden och den komplexa frågan så finns ingen möjlighet att avge ett
yttrande.

Kommunstyrelsens beslut

Med anledning av den korta remisstiden och den komplexa frågan så har
Strömsunds kommun ingen möjlighet att avge ett yttrande.

Beslut skickas till

Länsstyrelsen Jämtlands län



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.14

§ 16 Medborgarförslag om bro och spångar över Ammerån

Förslagsställaren vill tillgängliggöra Ammeråns sydsida för friluftsaktiviteter för
både besökare och lokalbefolkning genom uppförande av hängbroar och
spångar.

Uppförande av hängbroar och spångar över Ammerån innebär stora
investeringar och är tekniskt komplicerat och ingår inte i kommunens nuvarande
prioriterade verksamhetsområden.

Underlag till beslut

AU § 14/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget avslås.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.72

§ 17 Medborgarförslag om förmånscykel i Strömsunds kommun

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagslämnaren önskar att
Strömsunds kommun på försök ska erbjuda förmånscykel till sina anställda.

I förslaget pekar man på såväl friskvårdsfördelar för personalen samt minskad
klimatpåverkan. Modellen som föreslås är att anställda tecknar ett cykelhyres-
avtal med bruttolöneavdrag.

Att cykelpendla till och från jobbet är naturligtvis både hälsosamt och miljö-
vänligt och bör uppmuntras, dock är kommunerna där förmånscykel införts
enligt förslaget städer. Detta ger bättre förutsättningar för cykelpendling än i
Strömsunds kommun som är större till ytan och mer glesbefolkad. Förhållande-
vis många av kommunens anställda har ett så långt pendlingsavstånd att dessa
inte skulle kunna nyttja förmånen.

Underlag till beslut

AU § 15/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutstkottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget avslås.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.176

§ 18 Medborgarförslag om dialogmöten för byutveckling

Hervor Dahlén, Margareta Mårtensson och Mats Danielsson har tillsammans
inkommit med ett medborgarförslag om dialogmöten för byutveckling.

Att kommunen har en regelbunden och aktiv dialog med sina invånare,
föreningar och näringsliv är av stor vikt. Detta kan ske på många olika sätt, att
bjuda in till så kallad medborgardialog är något kommunen gjort vid ett flertal
tillfällen. Exempel på andra sätt är att gå ut med enkäter eller göra besök hos
föreningar och företag. Trygghetsvandringar har också genomförts på flera
platser i kommunen. Ett aktivt arbete pågår också med att hitta former för
digitala dialogmöten.

Strömsunds kommun vill aktivt arbeta för att utveckla dialogen med sina
invånare och ser positivt på det inkomna medborgarförslaget.
Kommunfullmäktige beslutade den 8 december 2021 att avsätta 250 000 kronor
för att framtids- och utvecklingsförvaltningen tillsammans med föreningen
Fjällsjö Framtid och invånarna i Backe arbeta med samhällsutvecklingsfrågor.
Utöver detta beslutades att medel för fortsatt samhällsutveckling i kommunens
övriga orter planeras i kommande budgetarbete.

Underlag till beslut

AU § 16/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottet förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.198

§ 19 Medborgarförslag - Odlingsplats på Tingvalla

Det har inkommit ett medborgarförslag angående odlingsplats på Tingvalla.
Strömsunds hyresbostäder AB:s verkställande direktör har upprättat ett
yttrande.

Det förs redan diskussioner om att upplåta någon form av strukturerad
odlingsmöjlighet för hyresgäster hos Strömsunds hyresbostäder.

När det gäller odling för allmänheten så hänvisas man till Landön och Landöns
vänner där det finns möjlighet att arrendera odlingslotter för enskilda eller
gemensamma odlingsprojekt.

Underlag till beslut

AU § 17/2021
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarföslaget anses besvarat.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.206

§ 20 Medborgarförslag om persontrafik på Inlandsbanan

Förslagsställarna föreslår att persontrafik återinförs på inlandsbanan mellan
Östersund och Strömsund samt att banan rustas upp med hänvisning till mer
hållbart resande och att underlätta inflyttning.

Strömsunds kommun är mycket positivt inställd till att utveckla inlandsbanan för
både gods- och persontrafik samt bidrar aktivt i arbetet med att utveckla
Inlandsbanan och försöka möjliggöra investeringarna som behövs. Frågan drivs
genom Inlandsbanan AB där kommunen, tillsammans med 18 andra kommuner,
är delägare.

Den aktuella frågan är därför inte möjlig för enskilt kommunalt beslutsfattande
utan drivs genom Inlandsbanan AB och förutsätter betydande statlig
finansiering genom infrastruktursatsningar.

Underlag till beslut

AU § 18/2021
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.207

§ 21 Medborgarförslag om park mellan Strömbacka och
hälsocentralen

Anneli Lind har lämnat ett medborgarförslag om att skapa en park med grön oas
och fontän vid grönområdet mellan Strömbacka och Hälsocentralen (samt
djurkliniken).

Strömsunds kommun gör en flerårig satsning på utemiljöer på äldreboenden i
hela Strömsunds kommun. De åtgärder som genomförs har tagits fram i dialog
med berörda verksamheter inom äldreomsorgen. Nedanstående åtgärder pågår
och är till viss del genomförda:

 Takförsedda uteplatser med tillhörande förråd på Granbacken/Strömbacka
och Solbacken i Strömsund, Brismarksgården i Hoting, Tåsjögården i Tåsjö,
Åshamra i Hammerdal samt Forsgården/Levinsgården i Gäddede. Då ingår
även anslutningsvägar som är hårdgjorda för framkomlighet.

 En boulebana med sittplatser i anslutning, anläggs vid Solbacken i
Strömsund. Den ska vara tillgänglig för alla.

 En gångväg runt Granbacken/Strömbacka.

 En gärdesgård runt Granbacken och staket runt Åshamra och
Brismarksgården.

 Glasräcken på balkonger på Granbacken och Solbacken.

De hårdgjorda anslutningsvägarna till uteplatserna underlättar för de som har
svårigheter att gå eller behöver rullator. Boulebanan vid Solbacken kommer att
vara tillgänglig för alla och inbjuder till gemenskap med många andra.

Med dessa åtgärder anser Strömsunds kommun att det ska finnas goda
möjligheter för de äldre att vistas ute tillsammans med anhöriga och andra
besökare.

Underlag till beslut

AU § 19/2021
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt upprättat förslag.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

§ 21 fortsättning

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.208

§ 22 Medborgarförslag om utsiktstorn på Lindbergsbacken

Anneli Lind har lämnat in ett medborgarförslag om att kommunen ska
restaurera det utkikstorn som finns placerat i Strömsunds samhälle, på toppen
av den så kallade Lindbergsbacken.

Anneli föreslår att kommunen ska genomföra denna satsning för att skapa
gemenskap och utomhusaktiviteter och på så sätt vidga vyerna för
turistnäringen och Strömsunds kommuninvånare.

Strömsunds kommun tycker att det är bra att invånarna i kommunen vill
engagera sig för att öka kommunens attraktivitet för turister samt öka
möjligheten för kommuninvånare till utomhusaktiviteter.

Idag är tornet avspärrat och allmänheten kan inte besöka tornet som utkikstorn
på grund av tornets skick. Tornet behöver besiktigas och därefter åtgärdas för
att det ska vara en säker byggnad att låta allmänheten nyttja.

På grund av brist på medel för de åtgärder som behövs för att säkerställa
tornets konstruktion samt framtida underhållskostnader så bör tornet
fortsätta vara stängt för allmänheten.

Underlag till beslut

AU § 20/2021
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget avslås.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.428

§ 23 Medborgarförslag om uppförande av garage i Hammerdal

Ett medborgarförslag har inkommit där kommunen föreslås uppföra garage och
hyra ut platser i dessa till allmänheten.

Förslagslämnaren pekar på att det i Hammerdalsområdet finns en brist på
tillgängliga garageplatser för uthyrning. Detta kan i sin tur leda till att fordon
ställs upp på ett sådant sätt att det påverkar samhällsbilden negativt.

De garageplatser som i kommunal regi hyrs ut till privatpersoner ägs av det
kommunala bostadsbolaget Strömsunds hyresbostäder AB, SHB. Dessa garage-
utrymmen hyrs i princip uteslutande ut till den som bor i någon av bolagets
hyresrätter.

Om kommunen eller dess bolag skulle upprätta garageplatser som hyrs ut
till den som inte redan bor i en av SHB:s lägenheter, finns en stor risk att
man konkurrerar med privata aktörer på ett icke önskvärt sätt. Utöver detta
har kommunen inte heller ekonomiska möjligheter att prioritera byggande
av garageplatser i nuläget.

Underlag till beslut

AU § 21/2021
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Medborgarförslaget avslås.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.278

§ 24 Motion - bemanning och arbetsuppgifter på särskilt boende

Kommunfullmäktige beslutade den 9 juni 2021 § 67 att överlämna motion om
bemanning och arbetsuppgifter i särskilt boende till socialnämnden för
beredning.

I motionen framförs att det är dags att utreda och kartlägga hur
bemanningsnivån och arbetsuppgifter behöver se ut framledes för att möta
vårdbehoven och de äldres behov av meningsfulla dagar.

Vård- och socialförvaltningen har upprättat svar på motionen som hanterats i
socialnämnden 15 december 2021 § 154.

Underlag till beslut

AU § 22/2021
Tjänsteskrivelse
Socialnämnden § 154/2021
Socialnämndens svar på motion
Motion

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Motionen anses besvarad enligt upprättat svar från socialnämnden.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.159

§ 25 Motion koldioxidbudget

Enligt ”Fossilbränslefritt 2030 Jämtlands län” energi‐ och klimatstrategi
2020−2030 påpekas vikten av att utsläppen skall minska med 10 procent varje
år 2020−2030. Om detta skall kunna lyckas så behövs det att man tar fram en
koldioxidbudget, annars blir det svårt att nå målet för vår kommun när vi
närmar oss 2030. Utsläppen i Jämtlands län har i snitt minskat med 3 procent
per år 2010‐2017. Nu behöver takten skruvas upp så att minskningen blir mer
än tre gånger större än vad vi uppnått hittills. Detta enligt Länsstyrelsens
strategi. Det här är ett ambitiöst mål som kräver såväl ändrade resvanor som
omställning till 100 procent förnybara drivmedel med mera.

Vi ser att några kommuner och regioner har upprättat en egen koldioxidbudet
genom att anlita forskare vid Uppsala universtitet för beräkning, där
Energimyndigheten och landets länsstyrelser varit med och finansierat.

För att åstadskomma en koldioxidbudget med mätbara mål och uppföljning
krävs resurser både i form av medel och personalkompetens på området, vilket
vi inte har i dagsläget. Det kan vara en fördel för oss att låta andra större
kommuner och regioner upparbeta praxis på området.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Motion

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

Motionen avslås.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.243

§ 26 Initiativärende från Rättvis demokrati om fotvård i Strömsund

Göran Edman (RD) har inkommit med ett initiativärende om fotvård i
Strömsunds tätort där de föreslår att kommunen tillsammans med Region
Jämtland Härjedalen gör en utredning för att lösa problemet med fotvård i
Strömsund.

Kommunstyrelsen beslutade den 25 maj 2021 § 110 att skicka initiativärendet
till socialnämnden för yttrande.

Vård- och socialförvaltningen har upprättat ett yttrande som hanterades i
socialnämnden 17 november 2021 § 137.

Underlag till beslut

AU § 23/2021
Tjänsteskrivelse
Socialnämnden § 137/2021
Yttrande

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Initiativärendet avslås. Bilaga.

Beslut skickas till

Göran Edman



Yttrande
Socialnämndens arbetsutskott
17 november 2021 § 137

Ert diarienummer: KS.2021.243

1

Diarienummer VSF.2021.345

Initiativärende om fotvård i Strömsunds tätort

Kommunstyrelsen beslutade den 25 maj 2021 § 110 att skicka initiativärende
om fotvård i Strömsunds tätort till socialnämnden för yttrande. Socialnämndens
arbetsutskott gav den 6 oktober § 117 vård- och socialförvaltningen i uppdrag
att lämna yttrande över initiativärendet till arbetsutskottets sammanträde den 3
november 2021.

Rättvis demokrati föreslår att kommunen tillsammans med Region Jämtland
Härjedalen gör en utredning för att lösa problemet med fotvård i Strömsund då
personal vid Strömbacka och hälsocentralen slutar sina anställningar under
hösten 2021. Vidare föreslås att kommunen tillsammans med Regionen hittar
en lösning och att man ekonomiskt gör en överenskommelse.

Angående ansvar för fotvård

Fotvård är ett begrepp som används i flera sammanhang. Det kan syfta på
behandlingar av allmän karaktär för att vårda sina fötter och för att förebygga
besvär som kan uppstå om detta försummas av olika skäl, exempelvis om fot-
vård är svår att utföra på egen hand. Sådana behandlingar är ett eget ansvar för
den enskilde och kan upplevas mycket viktiga för välbefinnadet.

Fotvård kan också vara en åtgärd inom hälso- och sjukvård, så kallad medicinsk
fotvård. För att få behandling inom medicinsk fotvård behövs remiss från läkare
eller distriktssköterska. De som har möjlighet att få remiss är bland annat
personer med diabetes eller reumatiska sjukdomar. Det är regionens hälso- och
sjukvård som har ansvaret för att tillgodose behov av medicinsk fotvård. Det kan
ske genom att den medinska fotvården finns i egen regi på en hälsocentral eller
genom avtal med privata utförare av medicinsk fotvård dit patienter då
hänvisas.

Inom den vård och omsorg som utförs för personer med hemtjänst eller i
särskilt boende får vårdtagare i samband med personlig hygien även vård av
sina fötter inom ramen för omvårdnaden. Vårdtagaren som vill ha och behöver
fotvård av annat slag eller medicinsk fotvård kan boka det, själv eller ofta med
hjälp av anhörig. I annat fall kan personalen hjälpa till att boka besöken. Ansva-
ret för att bedriva fotvårdsverksamhet vilar inte på kommunen. Kommunen
ansvarar således inte för att hitta en lösning för fotvård i Strömsund.



Yttrande
Socialnämndens arbetsutskott
17 november 2021 § 137

Ert diarienummer: KS.2021.243

2

Fotvård i Strömsunds tätort

Strömsunds fotvård som finns på Strömbacka är en privat verksamhet som hyr
sina lokaler i kommunens fastighet. Förvaltningen erfar att verksamheten
kommer att avslutas den 31 december 2021. Det vore värdefullt för invånare
med behov av fotvård om en sådan verksamhet åter etableras i Strömsund. Det
skulle också kunna vara en möjlighet för Region Jämtland Härjedalen att finna
en lösning för att kunna erbjuda medicinsk fotvård på orten.

Kontaktuppgifter

Strömsunds kommun
Box 500
833 24 Strömsund
0670-161 00

kommun@stromsund.se
www.stromsund.se



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.49

§ 27 Initiativärende från Moderaterna - Gång- och cykelväg mellan
Ramselevägen och industriområdet

Moderaterna har inkommit med ett initiativärende om gång- och cykelväg
mellan Ramselevägen och industriområdet.

Moderaterna menar att man, i samband med att det grävs ny fjärrvärmeledning
längs vägen, borde förlägga en gång- och cykelväg i anslutning till den gång- och
cykelväg som Trafikverket bygger längs Ramselevägen.

Underlag till beslut

Initiativärende

Yrkande

*Morgan Olsson (S) yrkar, med bifall av Susanne Hansson (S), att initiativärendet
avslås med anledning av att det redan finns ett medborgarförslag i frågan och
arbetet pågår.

Kommunstyrelsens beslut

Initiativärendet avslås med anledning av att det redan finns ett medborgarförslag
i frågan och arbetet pågår. Bilaga.

Beslut skickas till

Moderaterna



Initiativärende 
 

 

I samband med att Jämtlands Värme AB, ett helägt kommunalt bolag gräver ny fjärrvärmeledning 

mellan Ramselevägen och industriområdet så anser vi att det är nödvändigt att kommunen förlägger 

en gång och cykelbana i anslutning till den gång och cykelbana som Trafikverket bygger längs 

Ramselevägen. Industriområdet i Strömsund är en arbetsplats för över 300 personer och då måste vi 

göra de möjligt att kunna gå och cykla tryggt och säkert till jobbet. Detta ligger också helt i tiden med 

höjda bränslepriser och den omställning som drivs idag med att vi ska använda bilen mindre. Vi är 

också mitt inne i den gröna omställningen, vi behöver röra på oss i större utsträckning. 

 
Under några år har privata företag investerat över 100 miljoner kronor för att fortsatt vara 

konkurrenskraftig och följa med i utvecklingen. Även kommunen har investerat i att utveckla 

industriområdet genom att lägga ny beläggning på vägen för lätta och tunga fordon. Kommunen har 

också nyligen investerat i 3 nya industritomter. Strömsunds kommun bör och de tillsammans med 

entreprenörer och företag bygga vidare och utveckla morgondagens samhälle, det kräver att vi gör 

saker idag och inte minst i rätt tid!  

-Vi yrkar på att ge uppdrag till Näringsliv och Utveckling att utreda möjligheter och skapa dialog för 

finansiering och byggnation av gång och cykelbana mellan Ramselevägen och industriområdet och de 

tillsammans med näringslivet i Strömsund.  

 

 

 

 

Avsändare: Moderaterna i Strömsunds kommun  



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 25 januari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.22

§ 28 Delgivningar till kommunstyrelsen

1. Redovisning från kommunledningsförvaltningen över kvarstående medel i
kommunstyrelsens anslag för oförutsedda behov:

Budget 2022 300 000
Kvarstår 300 000

2. Redovisning från kommunledningsförvaltningen över kvarstående medel i
kommunstyrelsens utvecklingspott:

Budget 2022 1 000 000
Akademi norr, § 153/2021 -105 400
E-handelssystem, § 236/2021 -730 000
Samhällsutveckling i Backe, § 239/2021 -250 000
Kvarstår -85 400

3. Upphandlingsdiarium 2020 (TSF.2022.37)

4. Revisorernas utlåtande av delårsrapport per 31 augusti 2021 (KS.2021.566)

5. Meddelande från styrelsen för Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, om
överenskommelse mellan SKR och regeringen kring Säker digital
kommunikation (KS.2021.583)

6. Protokollsutdrag miljö- och byggnämnden § 64/2021 - Kontrollplan för
livsmedelslagstiftning 2022-2024

7. Protokollsutdrag miljö- och byggnämnden § 65/2021 - Tillsynsplan
miljöbalken och strålskyddslagen för 2022

8. Protokollsutdrag miljö- och byggnämnden § 66/2021 - Tillsynsplan plan-
och bygglagen för 2022

9. Protokoll - Regionens samverkansråd 6 december 2021 § 63-73

10. Slutrapport - KASAM 2.0 (KS.2021.555)

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsens beslut

Delgivningarna läggs till handlingarna.
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